
 شهروند| سخنگوی شورای نگهبان دیروز درحالی 
در نشســت خبری اش با خبرنگاران حاضر شد که از 
بعضی انتقادها درباره بودجه این شــورا گلایه داشت. 
عباسعلی کدخدایی هرچند در ابتدا گزارشی اجمالی از 
مصوبات واصله و بررسی شده توسط شورای نگهبان ارایه 
کرد و به دنبال آن از چهار مصوبه دارای مغایرت سخن 
گفت که عدم  مغایرت چهار مصوبه نیز اعلام شده است، 
اما بعد در پاسخ به سوال خبرنگاری درباره بودجه این 
نهاد نظارتی، با انتقاد از مســائلی که اخیرا درخصوص 
بودجه شورای نگهبان در برخی رسانه ها منتشر شده، 
گله کرد که بودجه شورای نگهبان از پول توجیبی برخی 

مسئولان هم کمتر است.
همچنین مصادیق رجل سیاســی که همیشه یکی 
از موضوعات مورد ســوال از سخنگوی شورای نگهبان 
اســت، یکی دیگر از مباحث مهم این نشست خبری 
بود؛ موضوعــی که رهبر معظم انقلاب مهرماه  ســال 
گذشته، در اجرای بند یک اصل ۱۱۰ قانون اساسی، ذیل 
سیاست های کلی »انتخابات« به روسای قوای سه گانه و 
رئیس مجمع تشخیص مصلحت نظام ابلاغ کردند تا 
در خلال آن یک بار برای همیشه به دردسرهای شرط 
»رجل سیاســی« پایان دهند؛ موضوعی که با گذشت 
37 سال و در ۱۱دوره انتخابات ریاست جمهوری ایران، 
زنان را با چارچوب های اعضای شــورای نگهبان از دور 
رقابت ها خارج کرده بود، پیش از دوازدهمین دوره آن 
با ابلاغ رهبری می توانست برای همیشه خاتمه یابد اما 
باب بحث در مورد آن همچنان باز است. حالا کدخدایی 
از اتمام عمده این موضوع در شورای نگهبان خبر داده 
و گفته است: »جزء 5 بند ۱۰سیاست های کلی این بود 
که معیارها و شاخص های رجل سیاسی، مذهبی، مدیر 
و مدبر بودن توسط شورای نگهبان تبیین شود. در دو 
بخش، این تعاریف در شــورای نگهبان مورد بحث بود 
و یکی دیگر، شــرایط  و معیارهای لازم برای تشخیص 
آنها مورد رســیدگی قرار گرفت. قرار است این موضوع 

هنگامی که جمع بندی شد به مجلس ابلاغ شود.«
هرچند او در پاسخ به سوالی پیرامون این که آیا درباره 
جنسیت کاندیداها نیز بررســی هایی صورت گرفته 
یا خیر؟ گفته که شــورای نگهبان درباره جنسیت به 
جمع بندی نهایی نرسیده  و وقتی به جمع بندی برسد، 

اعلام خواهد شد.
گزارشــی مبنی بر تخلفــات انتخاباتــی مدیریت 
شهرداری گذشته توسط شــهردار کنونی نیز ازجمله 
موضوعاتی بود که سخنگوی این نهاد نظارتی در مورد 

آن سخن گفت.
 دوستان در برخی مسائل 
انصاف را رعایت نمی کنند 

سخنگوی شورای نگهبان در پاسخ به این که برخی 
رســانه ها ســخنانی مبنی بر چند برابر شدن بودجه 
شورای نگهبان عنوان و از این موضوع انتقاد می کنند، 
در این باره توضیح دهید کــه کدخدایی گفت: بودجه 
شــورای نگهبان مانند بودجه هر دستگاهی در لایحه 
بودجه پیش بینی، در مجلس تصویب و توسط دیوان 
محاسبات بازبینی می شود. البته چند دیوان محاسبات 
بالقوه در شــورای نگهبان داریم، درواقع برخی علما در 
هزینه های شورای نگهبان ورود و نظارت می کنند، اما 

درخصوص بودجه شــورای نگهبان باید گفت بودجه 
 ســال 96 تا  ســال 97، هفت درصد پیش بینی شده 
که افزایش پیدا کنــد. وی افزود: دوســتان می دانند 
بودجه ای که تصویب می شود بخشی از آن تخصیص 
داده نمی شود و از آن میزان تخصیص داده شده مقداری 
پرداخت نمی شود، اما ما گلایه می کنیم چرا دوستان 
در برخی مسائل انصاف را رعایت نمی کنند. بی جهت 
یک فرد ضد انقلاب در بیرون حرف می زند و می بینیم 
دوستان تکرار می کنند. سخنگوی شورای نگهبان گفت: 
ردیف بودجه شورای نگهبان مانند مابقی سازمان ها در 
چند بخش خلاصه می شــود؛ یکی پاسداری از احکام 
اسلام و همان موضوع نظارت بر قانون است، بحث دیگر 
حوزه های انتخاباتی و امر نظارت است که هر ساله این دو 
موضوع درخصوص بودجه مطرح است و در سال هایی 
که انتخابات داریم بودجه مربوط به برگزاری انتخابات 
در نظر گرفته می شــود و بودجه مربوط به نظارت در 
انتخابات؛ برای مثال انتخابــات 96 جداگانه پرداخت 
می شود. برخی می گویند بودجه نظارت بر انتخابات یک 
رقم 5۰میلیاردی است، اما امسال که انتخابات نداریم 
شورای نگهبان چرا باید بودجه آن را دریافت کند. امسال 
درخصوص این موضوع بودجه ای در نظر گرفته نشده 
چون شورای نگهبان قرار نیست انتخاباتی را برگزار کند. 
این موضوع را هــم دولت و هم مجلس می داند. توصیه 
می کنم که دوستان در چنین مواقعی به سازمان برنامه و 

بودجه مراجعه کنند و از آنها بپرسند.
70 درصد بودجه مربوط به  سال 96 را دریافت 

کردیم
کدخدایی در مورد این که برخی از نمایندگان از ورود 
کمیسیون نظارت مجمع تشــخیص مصلحت نظام 
در موضوع بودجه انتقاد می کنند، آیا مجمع می تواند 
در این خصوص نظارت داشته باشد یا خیر؟ گفت: بله، 
در آیین نامه مجمع تشــخیص مصلحت نظام چنین 
موضوعی پیش بینی شــده و هر ســاله این کار انجام 
می شود. مجمع تشخیص مصلحت نظام، کمیسیون 
نظارتی را تعیین و نظرش را درخصوص برنامه بودجه 
اعلام می کند. کدخدایی در پاســخ به سوالی مبنی بر 

این که آیا بودجه شــورای نگهبان 5۰ میلیارد است یا 
خیر؟ گفت: بله، 5۰ میلیارد در بودجه جاری است، اما 
این که این 5۰ میلیارد برای برگزاری انتخابات خاصی 
باشــد، خیر این گونه نیســت. فقط 7۰ درصد بودجه 

مربوط به  سال 96 را دریافت کردیم.
 شورای نگهبان 

برای شکایت از منتقدان هم بودجه ندارد 
کدخدایی گفت: فرد دیگری که خودش را حقوقدان 
می داند، گفته است که بودجه  سال 97 شورای نگهبان 
نسبت به  سال 67 چندبرابر شده؛ باید به این فرد گفت 
آیا حقوقی که شما در  سال 67 می گرفتید با الان یکی 
است؟ یا قیمت منزلی که شما در بالاشهر دارید از  سال 
67 تا الان تغییر نکرده است؟! یا برخی افراد که به بعضی 
وابسته هستند در خبرگزاری نشسته اند و این مطالب 
را می نویسند، اصلا چرا آن نهاد باید خبرگزاری داشته 
باشد؟ شورای نگهبان بودجه داشتن خبرگزاری را ندارد 
و از این پول ها خرج نمی کند، البته ما مثل شــما هم 
نیستیم که تا انتقادی پیش می آید، کیف خود را برداریم 
و برای شکایت به دادگســتری برویم. شورای نگهبان 
برای شــکایت از منتقدان هم بودجه ندارد. سخنگوی 
شــورای نگهبان ادامه داد: یک آقایی می گوید شورای 
نگهبان ۱2 عضو دارد، این بودجه را برای چه می خواهد. 
مانند این اســت که ما بگوییم بودجه قوه مجریه برای 
رئیس جمهوری و هیأت وزیران اســت یا بودجه ای که 
نهادتان دریافت می کند فقط برای شماســت. بودجه 
شــورای نگهبان خیلی کمتر از پــول توجیبی برخی 

مسئولان است.
 تغییرات بودجه در حد متعارف باشد

شورای نگهبان ایرادی نمی گیرد 
سخنگوی شورای نگهبان در ادامه در پاسخ به سوالی 
مبنی بر این که در صورتی که مجلس در لایحه بودجه 
ارایه شــده از ســوی دولت تغییرات زیادی را به وجود 
آورد، شورای نگهبان نسبت به آن ایراد می گیرد یا خیر؟ 
گفت: اگر تغییرات در حد متعارف باشد، شورای نگهبان 
ایرادی نمی گیرد ولی اگر خارج از آن باشد، ایراد خواهیم 
گرفت. کدخدایی ادامه داد: طبق قانون اساسی، بودجه 

باید در قالب لایحه به مجلس بــرود. یکی از ایرادات ما 
درخصوص بودجــه 96 همین بود؛ چــرا که بودجه 
به عنوان متمم بودجه ارایه شده بود، درحالی که بودجه 

باید در قالب لایحه ارایه شود.
 اگر گزارشی درباره تخلفات شهرداری باشد

اعلام  نظر می کنیم 
او در پاسخ به سوالی در این خصوص که آقای نجفی، 
شهردار تهران در صحن شــورای شهر گزارشی مبنی 
بر تخلفــات انتخاباتی مدیریت وقت شــهرداری ارایه 
کرده، آیا شورای نگهبان با توجه به این که چند ماهی 
از انتخابات گذشــته این موضوع را به قوه قضائیه اعلام 
می کند یا خیر؟ گفت: درخصوص تخلفات اگر گزارش 
یا مستنداتی باشد و اگر گزارش ها در صلاحیت شورای 
نگهبان باشد، اعلام نظر می کنیم. بخشی را هم باید برای 
قوه قضائیه ارســال کنیم. اگر این گزارش ها را دریافت 
کنیم به وظیفــه قانونی خود عمل می کنیم. ســوال 
دیگری درخصوص موضع شورای نگهبان درباره افزایش 
احتمالی قیمت بنزین مطرح شــد و کدخدایی پاسخ 
داد: شورای نگهبان تلاش می کند که نظرش مبتنی بر 
نیازهای مردم باشد، البته اخبار حاکی از این است که 
دوستان در دولت و مجلس به این جمع بندی رسیده اند 
که چنین افزایشی نداشته باشند. باید منتظر باشیم و 
ببینیم که در لایحه چه اتفاقاتــی می افتد. امیدواریم 
چنیــن اتفاقی نیفتد و برای مردم گشــایش باشــد. 
کدخدایی در مورد این پرسش که یک ماه پیش مسائلی 
درخصوص ارایه گزارش تخلفات از سوی قوه قضائیه به 
شورای نگهبان رسید، گفت: گزارش های رسیدگی به 
تخلفات در صلاحیت قوه قضائیه است که دوستان در 
قوه قضائیه باید بفرمایند. آنچه برای ما ارسال شد در سه 
بخش بود؛ آن دسته که رسیدگی و منجر به صدور حکم 
شد، بخش دیگر منجر به تبرئه شدن بود و بخش دیگر 
درحال رسیدگی است. هنوز رسیدگی ها ادامه دارد. اگر 

قوه قضائیه صلاح بداند جزییات اعلام می شود.
 عمده موضوع رجل سیاسی را 

به پایان رساندیم 
کدخدایی در پاســخ به ســوال دیگــری درباره 
آخرین وضع بررســی ها در موضوع رجل سیاســی 
گفت: عمــده این موضوع را به اتمام رســاندیم. جزء 
5 بند ۱۰سیاســت های کلی این بــود که معیارها و 
شاخص های رجل سیاســی، مذهبی، مدیر و مدبر 
بودن توسط شورای نگهبان تبیین شود. در دو بخش 
این تعاریف در شورای نگهبان مورد بحث بود و یکی 
دیگر شرایط  و معیارهای لازم برای تشخیص آنها مورد 
رسیدگی قرار گرفت. مثلا در حوزه مذهبی بودن افراد 
باید آگاهی لازم را به دین داشــته باشند و در زندگی 
خود نسبت به آن ملتزم باشــند و در حوزه سیاسی 
درک عمیقی از مسائل سیاسی داخلی و بین المللی 
داشــته باشــند و در حوزه مدیریــت دارای مهارت 
باشند. سن متناسب برای ریاست جمهوری را داشته 
و دارای صلاحیت علمی باشند. هنگامی که موضوع 
جمع بندی شد آن را به مجلس ابلاغ می کنیم. البته 
رئیس مجلس کمیســیونی را در این خصوص ایجاد 
کرده تا کارها رسیدگی شــود، به جمع بندی نهایی 

رسیدیم، موضوع را اعلام می کنیم.

گلایه سخنگوی شورای نگهبان از انتقادها به افزایش بودجه شورای نگهبانروی خط خبر

سخنگوی کمیسیون تلفیق بودجه خبر داد:بودجه مان از پول توجیبی بعضی مسئولان کمتر است

 تکذیب شایعات بی توجهی دولت
به مصوبات کمیسیون تلفیق

ایلنا| سخنگوی کمیسیون تلفیق بودجه  سال 
97 کل کشور با بیان این که مصوبات کمیسیون 
تلفیق لایحه بودجه واقع بینانه و مطابق با ظرفیت 
و توان جامعه بوده، شایعات مربوط به بی توجهی 
دولت به مصوبات کمیسیون تلفیق را تکذیب کرد 
و گفت: امکان تغییر مصوبات کمیسیون تلفیق 
در صحــن علنی مجلس وجــود دارد.علی اصغر 
یوسف نژاد با اشــاره به اتمام کار تصویب لایحه 
بودجه  سال 97 کل کشــور به تفاوت های لایحه 
بودجه  ســال آینده با ادوار قبل پرداخت و گفت: 
شــاید مهمترین تفاوتی که در روند بررســی و 
تصویب لایحه بودجه  سال 97 نسبت به سال های 
قبل داشــتیم، این بود که با توجه به گســترش 
شبکه های اجتماعی جزءبه جزء این لایحه بودجه 
زیر نظر افکار عمومی بود.سخنگوی کمیسیون 
تلفیق لایحه بودجه  سال 97 کل کشور همچنین 
در پاسخ به سوالی در مورد ادعای یکی از اعضای 
کمیسیون تلفیق مبنی بر پافشاری دولت بر نظر 
خود درمورد مســائلی همچون افزایش قیمت 
حامل های انرژی و هشــدار رئیس جمهوری به 
وزرا در این راستا که بی توجه به آنچه در مجلس 
به تصویب می رسد، برنامه های خود را مبتنی بر 
بنزین ۱5۰۰تومانی آغاز کنند، گفت: در جلسه ای 
که با دولت داشــتیم، چنین بحثی مطرح نبود و 
به نظر می رسد این مسائل صحت نداشته باشد.
یوسف نژاد در پایان در پاسخ به پرسشی در مورد 
پیش بینی اش درخصوص روند تصویب مصوبات 
کمیسیون تلفیق لایحه بودجه در صحن علنی 
مجلس گفت: به هرحال کمیســیون تلفیق نظر 
خود را با اتکا به توان کارشناسی اعضا و همچنین 
بازوهای کارشناســی مجلس همچــون مرکز 
پژوهش هــا در این مصوبات اعمــال کرده و باید 
منتظر بمانیم تا نمایندگان در صحن تصمیم نهایی 
و نظر خود را اعلام کنند که امکان بروز تغییراتی در 

این مصوبات نیز وجود دارد.

عضو ناظر مجلس در شورای نظارت بر 
صداوسیما: 

 صداوسیما 1200 میلیارد تومان 
از جذب آگهی درآمد دارد

اعتمادآنلاین| احســان قاضی زاده  هاشمی، 
عضو ناظــر مجلــس در شــورای نظــارت بر 
صداوسیما درباره 8۰۰ میلیارد درآمد صداوسیما 
از قراردادهای مشــارکتی گفته که صداوسیما 
براســاس برآوردی که داشــته این رقم را حدود 
25۰ تا 3۰۰ میلیارد عنوان کرده است. »براساس 
آن چیزی که به ما گزارش شــده اســت، درآمد 
آگهی ها کــه به عنوان بودجه آگهی هــا از آن یاد 
می شود ۱2۰۰ میلیارد است.«او ادامه داد: آماری 
که درباره مبلغ مشارکت سازمان ها با صداوسیما 
مطرح می شــود هنوز اثبات شــده نیست و باید 
به وســیله مراجع نظارتی گزارش گیری صورت 
پذیرد تا مشخص شــود که دقیقا دریافت سهم 
مشارکت صداوسیما چقدر اســت. او گفت: در 
بحث قراردادهای مشــارکت تا چند سال پیش با 
تهیه کنندگان قرارداد بسته می شــد، اما الان در 
مشارکت ها قرارداد با شبکه است و هزینه آن در 
یک حســاب متمرکز در صداوسیما جمع آوری 
می شود؛ یعنی الان تهیه کننده نمی تواند خودش 
فی نفسه برود و با یک دستگاه دولتی قرارداد امضا 
و مستقیما رقمی را دریافت کند. باید آن دستگاه 
دولتی یا آن نهاد غیردولتی با شبکه قرارداد امضا 
و بعد سازمان صداوسیما پول را به تهیه کنندگان 

منتقل کند. 

ذوالقدر مطرح کرد: 

 اعمال سلیقه
از عوامل عدم پیشرفت موسیقی زنان

خانه ملت| عضو فراکسیون زنان مجلس شورای 
اسلامی با بیان این که با توجه به گفته وزیر فرهنگ 
و ارشــاد حضور زنان به عنوان نوازنده روی صحنه 
مشکلی ندارد، گفت: اعمال سلیقه و تمایلات فردی 
دلیلی برای عدم پیشرفت زنان در موسیقی است. 
ســیده فاطمه ذوالقدر با انتقاد از اعمال سلیقه ای 
که برای حضور زنان نوازنده روی صحنه می شود، 
گفت: بــا توجه به گفتــه وزیر فرهنگ و ارشــاد، 
حضور زنان به عنوان نوازنده روی صحنه مشــکلی 
ندارد؛ اگرچه در تهران بســیاری از نوازنده ها بانوان 
هنرمند ایرانی هستند اما ممکن است این مسأله 
در برخی از شهرهای کشــور پذیرفته شده نباشد. 
نماینده مردم تهران، ری، شــمیرانات، اسلامشهر 
و پردیس در مجلس شورای اسلامی تصریح کرد: 
اگر ماده ای قانونی برای جلوگیری از فعالیت زنان در 
حوزه نوازندگی و موسیقی وجود ندارد نباید از روی 
صحنه رفتن آنها جلوگیری شود؛ در این زمینه باید 
طبق قانون عمل شود و در قانون منعی برای فعالیت 
زنان در موسیقی وجود ندارد؛ سلیقه و تمایلات افراد 
تعیین کننده نباشد. عضو هیأت رئیسه کمیسیون 
فرهنگی مجلس با بیان این که در کشور به موسیقی 
زنان توجه چندانی نمی شود و تبلیغات زیادی برای 
آنها صورت نمی گیرد، بیان کرد: با توجه به این که 
موسیقی هنر بسیار ارزشــمندی است باید برای 
آموزش و یادگیری زنان تلاش های لازم انجام گیرد 
تا همان گونه که آقایان از این هنر بهره مند هستند 
بانوان نیز از آن اســتفاده کنند. یکی از دلایلی که 
تلاشی برای پیشرفت موسیقی زنان در کشور انجام 
نمی گیرد، از یک سو اعمال سلیقه و تمایلات فردی 
و از سوی دیگر عدم  نظارت درست و دقیق در این 

زمینه است.

وزیر اطلاعات مطرح کرد: 

با واکاوی از بروز مجدد حوادث اخیر 
جلوگیری کرد

ایسنا| وزیر اطلاعات گفت: مدیریت اغتشاشات 
اخیر در مدت زمان انــدک نمایانگر اقتدار و عظمت 
نظام بود اما باید با واکاوی علل حوادث از بروز مجدد آن 
جلوگیری کرد. حجت الاسلام سیدمحمود علوی در 
جلسه شورای اداری چهارمحال و بختیاری گره گشایی 
و حل مشکلات مردم، اجرای عدالت، تأمین امنیت و 
معیشــت را وظیفه حکومت اسلامی دانست و افزود: 
همه مردم درون نظام با هر سلیقه، آیین و مذهب باید 
از این امکانات در جامعه اسلامی برخوردار شوند. علوی 
ارایه خدمت به مردم را حق آنان دانست و تصریح کرد: 
جلب رضایت عمومی با امکانات مادی مقدور نیست 
اما می توان با خوش رفتاری، محبت و مهربانی مردم را 
از خود راضی کنیم. وی با بیان این که انقلاب اسلامی 
و نظام مقدس جمهوری اسلامی و مقام معظم رهبری 
برای مردم هستند، گفت: باید جزیی از مردم باشیم 
تا بتوانیم وظیفه خــود را در خدمتگزاری به مردم ادا 
کنیم. وزیر اطلاعات در بخش دیگری از سخنانش به 
اغتشاشات هفته های گذشته که بیشتر در شهرهای 
کوچک رخ داد اشاره و بر عبرت آموزی برای جلوگیری 
از این گونه حوادث تأکید کرد. وی با بیان این که عمق 
این حوادث اندک بود، گفت: دشمنان در رسانه های 
خود بزرگنمایی کردند به گونه ای که دیگر کار نظام 
تمام اســت اما به لطف خدا و همــکاری و هم افزایی 
مسئولان سیاسی، امنیتی و قضائی در چهار تا پنج روز 
مسائل برطرف شد. وی دامن زدن به اختلافات درونی 
را یکی از علل پیداش چنین حوادثی دانست و گفت: 
هرچه رضایت مردم افزایش یابد مشروعیت نظام ارتقا 
می یابد و باید با نگاه کارشناسی و واقع بینانه علل بروز 
بحران را در رفتار و اعمال خود آسیب شناسی کنیم. 
وزیر اطلاعات بر رفع آسیب ها و زخم ها برای جلوگیری 
از خدشه دار شدن چهره نظام تأکید کرد و ادامه داد: 
القای ناامیدی برای کشور مشــکل ایجاد می کند و 

رسانه ها باید بار روانی را از جامعه بکاهند.

وزیر کشور:

 ۴2 هزار نفر 
در حوادث اخیر حضور داشتند

ایلنا | عبدالرضــا رحمانی فضلــی در همایش 
تخصصی بررســی آســیب های اجتماعی و تأمین 
امنیت عمومی استان تهران با اشاره به حوادث اخیر 
در کشور گفت: در حوادث اخیر این لطف الهی و این 
شور و درایت و ایمان مردم بود که مسأله را حل کرد، 
در حوادث اخیر براساس آمار و اطلاعاتی که دستگاه 
امنیتــی و انتظامی داده اند تنها حــدود ۴2 هزار نفر 
حضور داشتند. وزیر کشور افزود: حوادث اخیر باعث 
شد که از یک سو دشمنانمان را یک بار دیگر بشناسیم 
و از ســوی دیگر ارزش و منزلت مردم مجددا برای ما 
مشخص شد. مردم نمی گویند که مشکل نداریم بلکه 
تأکید دارند که مشکلات و مطالبات خود را از راه قانونی 
پیگیری می کنند. نیروی انتظامی در حوادث اخیر با 
خویشتنداری، درایت و مدارا اقدام کرد؛ به طوری که 
تعدادی نیروها دچار آسیب های سطحی هم شدند لذا 
نیروی انتظامی در این گونه حوادث باید صبر و تحمل 
خود را بالا ببرد. رحمانــی فضلی در ادامه  اظهارکرد: 
هیچکدام از راهپیمایی های بعــد از حوادث اخیر به 
صورت دستوری برگزار نشد بلکه خود مردم به صورت 
خودجوش در جهت محکوم کــردن این اقدامات به 
صحنه آمده اند. وزیر کشور تاکید کرد:  باید تصمیمات 
کلان تری در حوزه فضای مجازی گرفته شــود زیرا 
تکنولوژی را نمی شود بست بلکه باید تولید محتوای 
مناســب در فضای مجازی به طور جد در دستورکار 
قرار داده شود و باید فعال تر و موثرتر قوی تر و دقیق تر و 

پیشگام در این عرصه باشیم.

سردار شریف: 

می خواهند چهره امنیت آفرین سپاه را 
تخریب کنند

تسنیم| سخنگوی سپاه پاسداران انقلاب اسلامی 
هوش رسانه ای، اشراف اطلاعاتی و مدیریت حرفه ای را 
ضامن موفقیت روابط عمومی دانست و گفت: شکست 
جبهه رسانه ای دشمن در ایجاد فاصله بین مردم و سپاه 
مرهون هوشمندی ملت و همت اصحاب رسانه ایران 
اسلامی است. ســردار رمضان شریف  در گردهمایی 
سراسری مدیران روابط عمومی این نهاد اظهار کرد: 
امروز در شــرایطی که جبهه رسانه ای و دستگاه های 
سخن پراکنی سلطه و صهیونیسم با سرمایه گذاری 
همه جانبه و بکارگیــری ترفندهای مختلف درصدد 
هستند چهره افتخارآمیز و امنیت آفرین سپاه نزد افکار 
عمومی را تخریب و بین این نهاد انقلابی و مردمی با 
مردم عزیز کشورمان شکاف و فاصله ایجاد کنند، نقش 
روابط عمومی عزیز کشــورمان در این عرصه بسیار 

حساس، مهم و تعیین کننده است.

هاشمی شاهرودی: 

امروز دشمنان از مشکلات اقتصادی 
کشور سوءاستفاده می کنند

ایلنا| آیت الله  هاشمی شاهرودی در جلسه مجمع 
تشخیص مصلحت نظام، مســأله اقتصاد و معیشت 
کشــور را یکی از اولویت های اصلی کشور دانست و با 
اشــاره به جنگ اقتصادی که امروز آمریکا علیه نظام 
جمهوری اسلامی در پیش گرفته است، گفت: امروز 
دشمنان مشکلات اقتصادی کشــورمان را به عنوان 
زمینه ای برای اعمال فشار و جلوگیری از پیشرفت های 
ملت ایران مورد سوءاستفاده قرار می دهند و ضرورت 
دارد همه مســئولان کشــور برای حــل معضلات 
اقتصادی و گرفتاری های معیشتی مردم اقدام عاجل 
نمایند. رئیس مجمع تشخیص مصلحت نظام، توجه 
به سیاســت های کلی نظام را در قانون گذاری و اجرا 
بسیار مهم دانســت و گفت: باید در تدوین آیین نامه 
نظارت مجمع، موضوع ضمانت اجرایی به جد مدنظر 

قرار گیرد. 
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ایسنا | نایــب رئیس جامعه مدرسین حوزه 
علمیه قم، با تأکید بر این که نقد خود معصوم 
مجاز نیســت، گفت: در عین حــال در زمان 
حکومت معصومین و حکومت امام زمان)عج( 
هم امکان نقد و انتقــاد وجــود دارد. آیت الله 
مقتدایی  در گفت و گویی به توضیحاتی درباره 
نقد حکومــت اســلامی در زمان امــام زمان 
)عج( پرداخت و گفــت: عصمت پیامبر)ص( و 
امامان)ع(، از معتقدات شیعه است؛ و هر شیعه 
ای به این اعتقاد دارد که قــول معصوم و فعل 
معصوم حجت است؛ یعنی اگر معصوم، فرمایشی 
فرمود و مطلبــی را فرمود و در مــوردی اظهار 
نظری کرد، ایــن فرمایش معصوم حجت الهی 
بوده و مستند، و مطابق با حکم واقعه پروردگار 
است. همچنین اگر معصوم عملی انجام داد، که 
می شود فعل معصوم، این فعل، حجت الهی و 
مطابق است با حکم واقعی پروردگار و در نتیجه 
خلاف نیست و انتقاد هم جایز نخواهد بود؛ برای 
این که ما معتقدیم پیامبــر)ص( و امامان)ع( 
معصوم هســتند و معصوم هم بر خلاف حکم 
الهی نه حرفی می زند و نه عملی انجام می دهد؛ 
این برای قول معصوم و فعل معصوم. او ادامه داد: 
اگر ما دیدیم که معصوم فرمایشی فرموده اند و 
نظر ما مطابق او نیست و مخالف اوست، این جا 
ما وظیفه داریم نظــر خودمان را اصلاح کنیم و 
نظر خودمان را با نظر معصوم منطبق کنیم، نه 
این که نقدی کنیم، چون نظر او مطابق با حکم 
الهی اســت و نظر ما اگر مخالف اســت ما باید 
خودمان را با حکم الهی تطبیــق دهیم. نائب 
رئیس جامعه مدرسین حوزه علمیه قم گفت: در 
یک حکومت اسلامی که امام عصر)عج( و امام 
معصوم حاکم اســت، در آن حکومت می شود 
نقد کرد؛ و قطعا می شود نقد کرد؛ کما این که 

در زمان حکومــت امیرالمؤمنین امام علی)ع( 
می آمدند و به والی و استاندار حضرت ایراد می 
کردند و می گفتند استاندار شما چنین و چنان 
کرد و امیرالمؤمنین)ع( هم پس از بررسی، وقتی 
می فهمیدند کار اشتباهی از سوی آن استاندار 
سر زده، او را عزل می کردند؛ این نقدها پذیرفته 
می شــد و بر طبق آن عمل می کردند. او ادامه 
داد: در حکومت امام زمان)عج( هم، نقد امکان 
پذیر اســت؛ نقد مســئولین و خدمتگزاران و 
کارگزاران نظام می شود، تا اشکالات رفع شود اما 
بازهم نباید فراموش کنیم که نقد خود معصوم 
جایز نیست، چون فعل معصوم و قول معصوم، 
حجت و مطابق با حکم الهی است که آن قابل 
نقد و ایراد نیست؛ اما در حکومت اسلامی، و در 
همین حکومت اسلامی خودمان که امروز وجود 
دارد، باید نقد باشد؛ نقد آموزنده و نقدی که حل 
مشکلات و رفع نواقص شود، و اگر ایرادهایی در 
جاهایی هست، بتوانند رفع کنند. بنابراین نقد 
بجا و نقد به مورد باید باشــد، چرا که آموزنده و 
اصلاح کننده است و البته نقد هر کسی غیر از 
معصوم؛ چون فقط معصوم اســت که فعلش 
مطابق با حکم واقعی خداست و قولش مطابق 
با حکم پــروردگار، و آن قابل نقد نیســت، اما 
هر کسی غیر معصوم، قابل نقد است. حالا اگر 
کلامی از شخص رئیس جمهوری صادر شده و 
برداشت می شود که ایشان نقد معصوم کرده، 
اما این که خود ایشان یکی دو روز بعد می آید و 
می گوید که من این جمله که نقد معصوم مجاز 
است را نگفتم و اگر چنین برداشتی هم می شود، 
برداشت صحیحی نیست، قطعا باید این سخنان 
را پذیرفت و نباید این موضوع را دنبال کرد؛ نمی 
شود گفت که نخیر، شما این را گفتید و حتما هم 

اشتباه گفتید؛ چون واقعا صلاح نیست.

شهروند| دیروز جلسه مجمع تشخیص 
مصلحت نظام شاهد بازگشت رئیسش بود؛ 
آیت الله  هاشمی شــاهرودی بعد از مدت ها 
غیبت به دلیل بیماری و سفر خبرسازش به 
آلمان برای معالجه، دیروز در جلسه مجمع 

تشخیص مصلحت نظام حاضر شد. 
جلسه ای که ســه صندلی خالی داشت؛ 
صندلی سران ســه قوه. اما یک حاضر مهم 
هم داشــت و آن کســی نبود جــز محمود 
احمدی نژاد که مدت هاست علاقه زیادی به 

شرکت در جلسات مجمع دارد.
او دیروز هم بــه ســاختمان مجمع آمد 
و درحالی کــه در روزهــای اخیــر و پس از 
سخنرانی اش در بوشهر شــایعاتی در مورد 

بازداشت او مطرح شده بود، به این شایعات 
پایان داد.

 اما جلســه دیروز مجمع یک رأی گیری 
مهم هم داشــت به طوری که بــا رأی اعضا، 
هیأت عالــی نظــارت مجمع تشــخیص 
مصلحت نظام به منظور نظارت بر حُســن 
اجرای سیاســت های کلی نظام، ابلاغ شده 
از ســوی رهبر معظم انقلاب تشــکیل شد 
و اعضای آن انتخاب شــدند؛ براســاس این 
رأی، علاوه بر رئیس و دبیر، نبوی، ایروانی، 
مظفر، وحیدی، انصــاری، مصباحی مقدم، 
میرســلیم، آقامحمــدی، توکلــی، باهنر، 
دانش جعفری، درّی نجف آبادی و رئیســی 

اعضای این هیأت نظارت هستند.
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نشست مجمع تشخیص مصلحت نظام برگزار شد

 از بازگشت هاشمی شاهرودی 
تا غیبت روسای ۳ قوه و آفتابی شدن احمدی نژاد


